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> Retouradres Postbus 20301 2500 EH  Den Haag 

 
 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer  

der Staten-Generaal 

Postbus 20018  

2500 EA  Den Haag 

 

 

 

Datum 23 augustus 2019 

Onderwerp Antwoorden Kamervragen inzake het bericht “Ministerie onduidelijk 

over omstreden software” 

 

 

Hierbij bied ik u de antwoorden aan op de schriftelijke vragen van het lid 

Verhoeven (D66) over het bericht ‘Ministerie onduidelijk over omstreden software’ 

(ingezonden 22 juli 2019). 

 

Gelet op de verantwoordelijkheid van de minister van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties voor informatievoorziening en informatie- en 

communicatietechnologie (I&ICT), waaronder het gebruik van software, binnen de 

Rijksoverheid, geschiedt beantwoording van de vragen mede namens deze 

minister. 

 

 

 

De Minister van Justitie en Veiligheid, 

 

 

 

 

Ferd Grapperhaus 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

 
 

Nationaal Coördinator 

Terrorismebestrijding en 

Veiligheid 

Programma Nederland Digitaal 

Veilig  
  

Turfmarkt 147 

2511 DP  Den Haag 

Postbus 20301 

2500 EH  Den Haag 

www.rijksoverheid.nl/jenv  
  

 
  

  

Ons kenmerk 

2692997 
  

Uw kenmerk 

2019Z15315 
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Datum 

23 augustus 2019 
 

Ons kenmerk 

2692997 

 

 

 

Antwoorden van de Minister van Justitie en Veiligheid op vragen van het 

lid Verhoeven (D66) over het bericht ‘Ministerie onduidelijk over 

omstreden software’ (ingezonden 22 juli 2019, 2019Z15315) 

 

 

Vraag 1 

Bent u bekend met het bericht ‘Ministerie onduidelijk over omstreden software’? 

1) 

 

Antwoord 

Ja. 

 

Vraag 2 

Wordt de antivirussoftware van Kaspersky op dit moment gebruikt binnen IT-

systemen van de rijksoverheid? 

 

Antwoord 

Op dit moment kan niet bevestigd worden dat de Kaspersky-antivirussoftware 

binnen de IT-systemen van de rijksoverheid volledig is uitgefaseerd. Momenteel 

heeft het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties voor een 

volledig beeld hiervan een uitvraag lopen voor de rijksoverheid waarvan de 

resultaten eind 2019 verwacht worden. Daarna zal de minister van Binnenlandse 

Zaken en Koninkrijksrelaties uw Kamer hier over informeren. 

 

Vraag 3 

Wordt de antivirussoftware van Kaspersky op dit moment gebruikt binnen IT-

systemen van onze vitale infrastructuur? 

 

Antwoord 

Zoals vermeld in de brief van 14 mei 2018 aan uw Kamer (Kamerstukken II 

2017-18, 30 821, nr. 46) betrof de voorzorgsmaatregel ten aanzien van het 

gebruik van antivirussoftware van Kaspersky Lab, naast het uitfaseren hiervan bij 

de rijksoverheid, het advies aan organisaties met vitale diensten en processen en 

bedrijven die vallen onder de Algemene Beveiligingseisen Defensie Opdrachten 

(ABDO) om datzelfde te doen. De beslissing om het gebruik van genoemde 

antivirussoftware al dan niet uit te faseren, is aan deze organisaties en bedrijven 

zelf. 

 

 

1) https://www.nporadio1.nl/onderzoek/17619-ministerie-onduidelijk-over-

omstreden-software 


